僑外生參加健保規定

Enrollment Regulations for Overseas Chinese and Foreign Students in National Health Insurance (NHI)

強制性 **Mandatory**

僑外生在臺領有居留證明文件 者,應自在臺居留滿6個月之日 起投保(指在臺連續居住達6個 月或在臺居住期間僅出境1次且 未逾30日,出境天數扣除後併 計實際居住期間達6個月)。

The students who have Valid Alien Resident Certificate in Taiwan must enroll the NHI program upon living in Taiwan for 6 months (6 months of continuous residence in Taiwan or with one trip abroad not exceeding 30 days when the actual residency period of 6 months is reached after the days abroad have been deducted).

投保身分 **Insured status** 第6類 Category 6

如無職業且無法以眷屬資格投 保,應以6類2目被保險人身分 參加健保。

The students who is not employed and is not eligible to be insured as a dependent must enroll the NHI program as the insured under Category 6, Item 2.

投保單位 **Group** insurance applicant 就讀學校 **Applicant's school**

符合健保資格之僑外生以第 6類被保險人身分在就讀學 校參加健保。

The students are qualified to enroll as an insured under Category 6 of the NHI program have finish to enrollment procedure through their school which is their group insurance applicant.

健保署全球資訊網:https://nhi.gov.tw NHIA Website: https://eng.nhi.gov.tw 2

僑外生保險費負擔金額表

Overseas Chinese and Foreign Students Insurance Premium Contribution Table

| 負擔區別 Contributor | 負擔比例 Contribution rate | 外籍生 International students | 僑 生 Overseas Chinese students | |
|---|---------------------------|-------------------------------|----------------------------------|---|
| | | | 一般 General | 符合清寒 補助資格者 Underprivileged students who meet certain criteria for subsidies |
| 自付金額 Deductible | 60% | 826元 NT\$826 | 826元 NT\$826 | 413元 NT\$413 |
| 僑委會補助 Subsidized by the Overseas Community Affairs Council | | 0元 NT\$0 | 0元 NT\$0 | 413元 NT\$413 |
| 衛生福利部補助 Subsidized by the Ministry of Health and Welfare | 40% | 551元 NT\$551 | 551元 NT\$551 | 551元 NT\$551 |

註1:2021.1.1起第6類保險費為新臺幣1,377元。被保險人自付60%, 政府負擔40%。The premium for Category 6 was amendment to NTD 1,377 on January 1, 2021. Contribution rate: Insured 60%, Government 40%.

註2:家境清寒僑生得填具申請表並附清寒證明文件向學校申請經僑務委員會核定符合補助資格者,由僑務委員會補助50%健保自負額(413元)。

Note: Overseas Chinese students from impoverished families may fill out the subsidy application form and submit it to their schools along with a certificate of low income status. If the application is approved to have met the criteria for the subsidy by the Overseas Community Affairs Council, the Overseas Community Affairs Council will subsidize 50% of the applicant's national health insurance deductible (NT\$ 413).

如何申辦健保卡

How to apply for a National Health Insurance Card

由投保單位(學校)透過健保署多憑證網路平台辦理加保併同申請健保卡

The group insurance applicant (the school) handles the insurance enrollment and application for the NHI card simultaneously through the multiple digital certificate online platform of the NHIA.

第1次申請 First time application

- 健保署網路申辦
 Online application via the NHIA website
- 全民健保行動快易通 | 健康存摺APP NHI/My Health Bank APP (NHI APP)
- 郵局代收 Collected by the Post Office
- 健保署服務據點申請 Application at the service base of the NHIA

更換補發 Replacement and reissuance